
Protokół Nr VIII/11

z VIII sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 26 kwietnia 2011 roku 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile

(czas trwania od godz. 12,00 – 17,15).

Obrady VIII sesji Rady Miasta Piły otworzył Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 
stwierdzając,  że  w  sesji  uczestniczy  22  radnych  (nieobecna  radna  Magdalena  Zgiep)  -  lista 
obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły powitał przybyłych gości – listy obecności stanowią załączniki 
do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Piły  poinformował, że zgodnie z pismem Prezydenta Miasta Piły 
wprowadził do porządku obrad sesji, w pkt. 3a -projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
utworzenie na terenie Gminy Piła podstrefy Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej – 
druk nr 70.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zgłosił wniosek o wykreślenie z porządku obrad sesji pkt. 15 - 
„Sprawozdania reprezentantów Gminy w Stowarzyszeniach za 2010 rok”.

Powyższy wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie.

Porządek przedstawia się następująco:
 

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym - druk nr 71.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 69.

3a. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie na terenie Gminy Piła podstrefy 

Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. - druk nr 70.

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji 

urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych – druk nr 63.

5. Projekt uchwały w sprawie powołania przedstawiciela Gminy Piła w Radzie Muzeum

Okręgowego im. Stanisława Staszica w Pile – druk nr 58.

6. Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Piły w rejonie ulic Ledyckiej i Lutyckiej – druk nr 65.
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7. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami 

dla Gminy Piła – druk nr 57.

8. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność Gminy Piła – druk nr 56.

9. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność Gminy Piła, położonych w Pile w rejonie węzła „Piła-Koszyce” - druk nr 59.

10. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność Gminy Piła, położonych w Pile przy ul. Reymonta – druk nr 60.

11. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  bezprzetargowej  nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Piła - -druk nr 64.

12. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok – druk nr 68.

13. Ochrona zdrowia w mieście Pile – stan, zadania i plany - druk nr 66.

14. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  realizacji  programu  współpracy  organizacji 

pozarządowych z samorządem miasta Piły w 2010 roku – druk nr 67.

15. Interpelacje i zapytania – druk nr 62.

16. Wolne wnioski i informacje.

17. Zamknięcie obrad.

Informację w sprawie protokołu z VII sesji Rady Miasta Piły złożył Sekretarz obrad Tomasz 

Pochylski – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z VII sesji Rady Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  wręczył  panu  Arno  Giese  odznaczenie  Zasłużony dla 

Kultury Polskiej.

Laudację odczytał pan Roman Chwaliszwski.

Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał  Zdzierela  odczytał  list  gratulacyjny pana  Tadeusza 

Sokołowskiego – list stanowi załącznik do protokołu.

Pan Arno Giese podziękował za odznaczenie, przedstawił fragmenty swojej działalności.
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Ad-2/

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  działaniach  podejmowanych  pomiędzy 

sesjami została przyjęta bez uwag – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-3/

W sprawie „Sprawozdania Prezydenta Miasta Piły z działalności Prezydenta Miasta Piły w 

okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły” głos zabrali:

Radna Wiesława Sztaba  poprosiła o dodatkowe informacje dotyczące pkt. 1, 21 i 43, ponadto 

radna podziękowała Prezydentowi Miasta Piły za pozytywne zaopiniowanie wniosku w sprawie 

pośmiertnego uhonorowania wpisem do Księgi Pamiątkowej pana Jerzego Cegły. 

O  dodatkowe  informacje  poprosili  również  radni  Tomasz  Pochylski,  Tomasz  Rzemykowski, 

Krzysztof  Muchewicz i  Marian Barełkowski   – odnośnie pkt.  48 i  Maria Kubica –  pkt.  85 

sprawozdania oraz Lucjan Szutkowski, który upomniał się o Towarzystwo Piłkarskie pytając, czy 

w  najbliższej  perspektywie  maja  ono  szansę  na  dofinansowanie  lub  zwolnienie  z  opłat  za 

korzystanie z boisk piłkarskich.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski, odpowiadając na poruszone kwestie  m.

 in. stwierdził:

droga  S-11  –  pierwsze  ze  spotkań  dotyczyło  możliwości  zagęszczenia  węzłów,  które  maja  się 

znaleźć na tej drodze, odległości między tymi węzłami są zbyt małe i rozmowa z panią Dyrektor 

Beatą  Leszczyńską,  Wiceszefową  Departamentu  Transportu  Drogowego,  dotyczyła  możliwości 

bardziej gęstego, niż wynika to z ogólnych przepisów, umiejscowienia skrzyżowań, jest to z punktu 

widzenia naszej gminy niezwykle ważne, bo dotyczy możliwości wielu wjazdów, z różnych stron 

miasta,  część związana z  Koszycami  jest  kontrowersyjna ponieważ zbyt  głęboko ingerowała w 

osiedle, propozycje które dostaliśmy dają szansę na to m. in. że minister odstąpi od tych bardzo 

ogólnych warunków oraz będziemy mieli możliwość takiego zaprojektowania węzła, szczególnie 

koszyckiego,  by w jak najmniejszym stopniu ingerował  w osiedle,  trwają już bardzo posunięte 

prace  projektowe,  rozmawiamy  z  jednym  partnerem  Generalną  Dyrekcją  Dróg  Krajowych  i 

Autostrad,  który wyznaczył  poznański  oddział,  jako  ten,  który  jest  wiodący na  terenie  miasta; 

ambasador  z  Francji  przybył  na  zaproszenie  pana  Senatora  Augustyna,  towarzyszyli  mu 

przedsiębiorcy,  zainteresowani  naszym regionem i  jest  bardzo prawdopodobne,  że jedna z  firm 
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będzie być może zainteresowana inwestycją; wielokrotnie w latach poprzednich słyszeliśmy, że jest 

klasyfikacja,  która  wynika  z  wielorakiego  podejścia  i  możliwości  promowania  miasta  poprzez 

sport, jednym z najważniejszych kryteriów była liga, oglądalność, to w jaki sposób mówi się o tym 

sporcie, nie tylko w Pile, ale również poza miastem, ten podział wynika z tradycji, nie da się 12 

dziedzin wspierać,  wykorzystujemy te dziedziny sporu, które w Pile funkcjonowały,  które mają 

dobre  tradycje,  postaraliśmy  się  jedynie,  by  uwzględnić  te  parametry,  związane  z  ligą,  jak  i 

oglądalnością lokalną np.  żużel,  niezwykle trudny jest  podział  takich pieniędzy, ale mamy pulę 

pieniędzy jaką mamy, jest niezwykle trudno znaleźć rozwiązanie, które będzie satysfakcjonowało 

wszystkie kluby;  co do kwoty dotyczącej  wsparcia inicjatywy studenckiej odpowiedź będzie na 

piśmie lub na następnej sesji. 

Ad-3a/

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie na terenie Gminy Piła podstrefy 

Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej przedstawiła Zastępca Prezydenta Miasta Piły 

Beata Dudzińska – prezentacja.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował,  że 

Komisja ww projektu uchwały nie głosowała.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  i  Przewodniczący 

Komisji Gospodarki Miejskiej Mieczysław Karpiński poinformowali, że projekt uchwały został 

przyjęty większością głosów.

Radny  Jacek  Bogusławski  zapytał,  czy  będzie  współpraca  Invest-Parku  z  Sopockim  Biurem 

Pozyskiwania Inwestorów i czy Invest-Park będzie się zajmował obsługą inwestorów po wejściu do 

strefy ekonomicznej, czy zostanie to przekazane Sopotowi.

Radny Tomasz Pochylski przypomniał, że na jednym spotkaniu była mowa o tym, że jest 14 stref, 

które zatrudniają 18.600 osób, to wychodzi ok. 600 osób na jedną strefę, radny zapytał, co zyska 

potencjalny Pilanin, czy jest pewność, że ileś miejsc pracy będzie dla Pilan.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki  poprosił o przybliżenie 

dużego współczynnika wypełnienia strefy.
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Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska m. in. stwierdziła:

zostały poruszone trzy bardzo ważne kwestie – współpraca z Invest-Parkiem  - w trakcie rozmów z 

Pomorską Strefą Ekonomiczną wspomnieliśmy o Invest-Parku, o spółce, która ma w gminie pełnić 

rolę  inwestora zastępczego,  to  jest  walorem naszej  gminy,  że taką spółkę posiadamy,  mając na 

miejscu Invest-Park jednym z warunków umowy jest współpraca w zakresie prowadzenia inwestora 

po naszym terenie; drugie pytanie dotyczące stworzonych miejsc pracy – jakaś pomyłka wkradła się 

w tę informację ponieważ Pomorska Strefa Ekonomiczna to do tej pory ponad 17 tys. miejsc pracy,  

jest  to  jedna  z  najlepiej  radzących  sobie  stref,  był  to  jeden  z  kluczowych  czynników,  który 

prowadził  do  wyboru  tej,  a  nie  innej  strefy,  podobnie  radzą  sobie  trzy  pozostałe,  z  którymi 

rozmawialiśmy, ale ta wybitnie się wyróżnia pod tym względem; kolejny bardzo ważny czynnik to 

współczynnik  wypełnienia  strefy,  możliwość  rozszerzenia  granic  strefy  jest  uwarunkowana 

współczynnikiem jej wypełnienia, czyli jak bardzo wypełniony jest obszar strefy inwestorami, jest 

to ok. 70%, jest to granica, przy której strefa może się ubiegać o rozszerzenie granic, wiemy, że są 

takie strefy w Polsce, które mają dużo niższy ten współczynnik i ryzyko otrzymania pozwolenia 

jest  też  odpowiednio  większe;  ostatni  punkt  są  to  warunki  przyjęcia  inwestora  do  strefy,  

rzeczywiście musi on spełnić określone kryteria, minimalny kapitał, który musi zainwestować na 

terenie  strefy to  jest  100 tys.  euro,  musi  też  zadeklarować określony poziom zatrudnienia  i  to 

zatrudnienie  musi  być  utrzymane  przez  3  lata,  w  przypadku  średnich  przedsiębiorców  i  5  w 

przypadku dużych przedsiębiorstw, przyłączenie mediów do strefy jest kwestią uzgodnień z samą 

strefą, strefa może to zrobić za gminę, ale to kosztuje.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  stwierdził,  że 

dotychczasowe  etapy,  trafne  wyłonienie  lidera,  który  będzie  kierował  na  rzecz  pozyskania 

inwestorów, to że są grunty i zamiar wyrażenia woli na rzecz uzbrojenia tych gruntów w kolejnej  

uchwale rokuje nadzieję, że prawdopodobnie uda się szybko pozyskać inwestorów i to jest element,  

który przemawia za przegłosowaniem tej uchwały.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VIII/88/11 stanowi załącznik do protokołu.

Prezydent Miasta  Piły  Piotr Głowski  i  Zastępca Prezydenta Miasta  Piły  Beata  Dudzińska 

podziękowali za podjecie tak ważnej uchwały.

Poseł  RP Adam  Szejnfeld  potwierdził,  iż  od  kilku  lat  były  prowadzone  rozmowy  na  temat 

powołania tej strefy, zwrócił uwagę na bardzo dobre warunki, jakie ma Piła, które do tej pory nie 
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były wykorzystywane, wyraził zadowolenie z podjętej dziś decyzji, jednocześnie przypomniał, iż 

podjęta uchwała dopiero otwiera długotrwały proces, gdzie musi być zgoda ministra gospodarki, 

musi  być  cała  procedura  dochodzenia  do  zgody  rządu,  a  najtrudniejszą  sprawą  jest  zdobycie 

inwestorów, a są to procesy wieloletnie.

Senator RP Mieczysław Augustyn  potwierdzi,  iż  jest  to  proces  długotrwały,  obiecał  wspierać 

władze  miasta  w  tym  trudnym  przedsięwzięciu,  podziękował  wszystkim  zaangażowanym  w 

przygotowanie misji  francuskiej  za uzyskanie tak dobrej  oceny,  zadeklarował  pomoc w kwestii 

zainteresowania inwestorów ofertą Piły.

Prezes Izby Gospodarczej Północnej Wielkopolski Grzegorz Marciniak  w imieniu rodzimego 

kapitału podziękował za podjęcie tak ważnej uchwały.

Ad-4/

Projekt  uchwały  uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń 

wodociągowych i  kanalizacyjnych przedstawił  Prezes  Miejskich Wodociągów i  Kanalizacji 

Mariusz Bednarczyk – prezentacja.

Przewodniczący Komisji  poinformowali o przyjęciu przez Komisje Rady powyższego projektu 

uchwały.

Dodatkowych informacji  na pytania radnych Marii  Miler i  Mariana Barełkowskiego udzielił 

Prezes Bednarczyk.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VIII/89/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/

Projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  przedstawiciela  Gminy  Piła  w  Radzie  Muzeum 

Okręgowego im. Stanisława Staszica w Pile przedstawił Przewodniczący Rady Miasta Piły 

Rafał Zdzierela.

Radny  Krzysztof  Muchewicz  zgłosił  kandydaturę  radnej  Teresy  Kasior.  Radna  Teresa  Kasior 

wyraziła zgodę na kandydowanie.
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Innych kandydatur nie zgłoszono.

Za podjęciem uchwały, z kandydaturą radnej Teresy Kasior, opowiedziało się 20 radnych, 1 

radny  wstrzymał  się  od  głosu,  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  – uchwała  Nr 

VIII90/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-6/

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Piły 

w rejonie ulic Ledyckiej i Lutyckiej omówiła Dyrektor Miejskiej Pracowni Urbanistycznej 

Iwona Wojtecka.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Załącznik  Nr  4  w  sprawie  rozstrzygnięcia  o  sposobie  rozpatrzenia  uwag  wniesionych  do 

projektu  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic 

Ledyckiej i Lutyckiej  został przyjęty jednogłośnie.

Załącznik Nr 3 w sprawie rozstrzygnięcia o sposobie realizacji,  zapisanych w miejscowym 

planie  zagospodarowania przestrzennego miasta Piły  w rejonie  ulic  Ledyckiej  i  Lutyckiej, 

inwestycji z zakresu infrastruktury technicznej, które należą do zadań własnych gminy oraz 

zasadach ich finansowania został przyjęty jednogłośnie.

Załącznik  Nr  2  w  sprawie  stwierdzenia  zgodności  miejscowego  planu  zagospodarowania 

przestrzennego  miasta  Piły  w  rejonie  ulic  Ledyckiej  i  Lutyckiej  z  ustaleniami  studium 

uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Piły  został  przyjęty 

jednogłośnie.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VIII/91/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ogłoszono przerwę.

Ad-7/

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki Odpadami 

dla  Gminy  Piła  przedstawili  Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i 
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Mieszkaniowej Stanisław Frąckowiak i przedstawiciela EkoPerfekt – prezentacja.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyjęciu przez Komisje Rady ww projektu uchwały.

Radna Maria Miler zwracała uwagę na brak danych na temat przewidywanych norm.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński,  odnosząc  się  do 

zapisów rozdziału 11 w kwestii zadań, które nie zostały zrealizowane zapytał, co jest rozumiane 

pod  pojęciem  stacji  przeładunkowej  i  gdzie  byłaby  zlokalizowana,  oraz  budowy  instalacji 

rozdrabniania  gruzu  budowlanego,  kolejna  sprawa  to  selektywna  zbiórka  surowców  wtórnych, 

kiedy ta zbiórka na pozostałych osiedlach zostanie uruchomiona.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski,  odnosząc  się  do 

kwestii  zbiórki odpadów wielkogabarytowych podziękował prezydentowi za dwa lata działań w 

tym zakresie, uznał jednak, że  to jeszcze nie rozwiązuje tego problemu, zaproponował, by wzorem 

innych miast umożliwić wywóz własnym sumptem, do wyznaczonego punktu, którym mogłoby być 

np.„gratowisko”, być może w Spółce Altveter, ponadto radny zapytał, czy jest taka możliwość i w 

jakim terminie możliwe byłoby uruchomienie takiego punktu.

Radny Zbigniew Kosmatka  stwierdził,  że to, iż obok zorganizowanych śmietnisk na osiedlach 

znajdowane są sprzęty domowe to raczej nie błąd systemu, a sprawa kultury osobistej.

Radna Wiesława Sztaba poruszyła sprawę wyrzucania śmieci z prywatnych posesji do miejskich 

pojemników oraz wywożenie śmieci do lasów.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m.  in. stwierdził:

selektywna zbiórka – prawdopodobnie będzie uruchomiona dopiero w czerwcu; „gratowisko” - już 

na Komisji wspominałem, że rozważymy taką możliwość, pomysł jest ciekawy, jest tylko jedno 

pytanie – czy mieszkańcy zechcą zaniechać wyrzucania śmieci bezpośrednio przy pojemnikach, czy 

doprowadzą  do  tego,  że  będzie  je  można  wywozić  na  tzw.  „gratowisko”,  w  tej  chwili  jest 

możliwość  wywozu  śmieci  wielkogabarytowych  w  każdym  momencie,  wystarczy  tylko 

przedzwonić do odpowiedniej firmy, która tego typu śmieci usuwa.
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Przedstawiciela EkoPerfekt m.  in. stwierdziła:

opracowując sprawozdanie musimy pamiętać o tym, że docelowo sprawozdanie jest przedkładane 

w Urzędzie Marszałkowskim i dalej trafia do Ministerstwa Środowiska, informacją która określa 

odpad, to jest kod odpadu i jego nazwa, dalej w formie opisowej zostały przedstawione tabele, jeśli 

chodzi  o  normy,  o zmieszane  odpady komunalne  75% -  to  jest  udział  odpadów w całej  ilości  

zebranych odpadów,  wszyscy mieszkańcy w Gminie  Piła  są  objęci  zorganizowanym systemem 

zbierania odpadów zmieszanych, w państwa gminie działania są podejmowane dynamicznie, jeśli 

chodzi o nie zrealizowane zadania stacji przeładunkowej – w podsumowaniu było napisane, że to są 

zadania  nie  zrealizowane,  wyznaczone  w 2005 r.,  te  zadania  zaktualizowano  w nowym planie 

przyjętym pod koniec 2010 r. i stacji przeładunkowej być tam nie może z tej racji, że w Pile jest ten 

obiekt centralny unieszkodliwiania odpadów.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VIII/92/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-8/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność  Gminy  Piła  omówiła  Kierownik  Referatu  Obrotu  Nieruchomościami  Wydziału 

Gospodarki Nieruchomościami pani Dorota Krawczyk.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VIII/93/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 

własność Gminy Piła,  położonych w Pile w rejonie węzła „Piła – Koszyce”  omówiła pani 

Dorota Krawczyk. 

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VIII/94/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiących 
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własność  Gminy  Piła,  położonych  w  Pile  przy  ul.  Reymonta  przedstawiła  pani  Dorota 

Krawczyk.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie -uchwała Nr VIII/95/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-11/

Projekt uchwały w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Piła przedstawiła pani Dorota Krawczyk.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VIII/96/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-12/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2011 rok omówiła Skarbnik 

Gminy Ewelina Ślugajska.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyjęciu ww projektu uchwały przez Komisje Rady.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  poruszył  kwestię  zdjęcia  800  tys.  z  ul.  Kazimierza  Wielkiego  i 

przyległych ulic i zwiększenie wydatków na ul. Wiosny Ludów, zapytał czy to posuniecie oznacza 

zmniejszenie zakresu zadań przy Kazimierza Wielkiego, czy jest to operacyjnym przesunięciem po 

to, żeby zrealizować przetarg.

Dyrektor Wydziału Inwestycji i Nadzoru Jolanta Sobieszczyk potwierdziła, że tak właśnie jest, 

jest to tymczasowe przesunięcie środków na ul. Wiosny Ludów i chodzi o przetarg.

Radny Marian Barełkowski poruszył sprawę kwoty 12 tys. na zakup 2 stolików do gry w szachy 

na ul. Śródmiejskiej, radny zapytał z jakiego to będzie materiału i w którym miejscu ulicy to będzie 

umieszczone.
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Dyrektor ZDiZ Jerzy Mac poinformował, że jest to propozycja umieszczenia 2 trwałych stolików 

do gry w szachy na deptaku, wykonanych z kamienia, które będą usytuowane na wysokości ul. 

Sikorskiego, w pobliżu kolumn.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Beata Dudzińska, uzupełniając wypowiedź poinformowała, że 

figury będzie można wypożyczyć nieopodal stolików, dokładna informacja będzie podana.

Radny  Zbigniew  Kosmatka  przypomniał,  że  zagospodarowanie  ul.  Śródmiejskiej  objęte  było 

planem, który miał znamiona projektu autorskiego, radny zapytał, czy te stoliki szachowe nie są 

ingerencją w to, co zostało zorganizowane, czy autorzy nie zwrócą uwagi na niestosowność działań.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr VIII/97/11 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-13/ 

Informację nt „ Ochrony zdrowia w mieście Pile – stan, zadania i plany” omówił Dyrektor 

Wydziału Spraw Obywatelskich i Zarządzania Kryzysowego Adam Leszczyński – informacja 

stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował,  że 

Komisja zapoznała się z problemem, uzyskała wyjaśnienia na zadawane pytania, informacja nie 

była głosowana.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki stwierdził,  że Komisja 

zapoznała się z materiałami, informacji nie głosowała, ale były poruszane bardzo istotne kwestie, 

przypomniał, że gmina ma dwa zadania wynikające z ustawy tj. zadania, które realizuje MOPS i 

OPiRPA  i  takie  zadanie,  gdzie  poprzez  MZGM  gmina  udostępnia  pomieszczenia  do 

funkcjonowania służby zdrowia.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował,  że 

Komisja przyjęła do wiadomości tę informację, stwierdził, że większość zadań należy do powiatu, 

poinformował, że na Komisji radni skupili się głównie na zabezpieczeniu opieki stomatologicznej 

w szkołach uznając tę opiekę za niewystarczającą.
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Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej Tomasz Rzemykowski  zapytał  jakie są szanse na to, by 

stomatolodzy się w szkołach pojawili.

Radny Marian Barełkowski zgłosił uwagę do prezentowanego materiału proponując sprostowanie 

błędu co do ilości zespołów szkół i gimnazjów.

Radny  Zbigniew  Pyziak  poprosił  o  przedstawienie  projektu  technicznego  parkingu  przy 

przychodni przy ul. Okrzei.

Radna  Wiesława  Sztaba  poruszyła  sprawę  braku  w  Pile  Komisji  Lekarskiej  dla  Osób 

Niepełnosprawnych, wnioskowała o podjęcie starań, by przynajmniej jedna komisja odbywała się w 

Pile, ponadto radna poruszyła sprawę przedszkoli integracyjnych Nr 12 i 17 prosząc o przemyślenie 

kwestii  dotyczącej  zwiększenia  czasu  rehabilitacji  dzieci  niepełnosprawnych,  rozważenia 

uruchomienia sali gimnastycznej w tych placówkach oraz wykonania podjazdu w Przedszkolu Nr 

12.

Radna Teresa Kasior zapytała, czy przy remontach będzie uwzględniona winda w Przychodni przy 

ul. Okrzei.

Przewodniczący  Komisji  Spraw Społecznych Włodzimierz  Bystrzycki  wyjaśnił,  że  znacznie 

zmniejszyła się liczba lekarzy orzeczników ZUS i dlatego chorzy muszą jeździć do Poznania, uznał, 

że z tą sprawą należy zwrócić się o pomoc do pilskich posłów i senatorów.

Radny Krzysztof Muchewicz wskazywał na niepokojącą rzeczywistość związaną z faktem, iż w 

każdej szkole pielęgniarka jest tylko 4 godziny w miesiącu, a stomatolodzy są zatrudnieni tylko w 

niektórych szkołach.

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski uznał, że likwidacja 

województw ma też swoje ujemne następstwa, jako przykład podał opiekę z zakresu orzecznictwa 

inwalidzkiego,  wyraził  nadzieję,  że  zaproszeni  przedstawiciele  służby zdrowia   odpowiedzą  na 

pytania,  m.   in.   dlaczego pielęgniarki  są  zatrudnione  tylko w takiej  liczbie godzin  i  dlaczego 

stomatolodzy zostali zakontraktowani tylko w wybranych palcówkach.
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Radny  Zbigniew  Kosmatka, odnosząc  się  do  poruszanych  kwestii,  przypomniał  o  podjętych 

decyzjach w końcówce lat dziewięćdziesiątych, które praktycznie zdewastowały opiekę medyczną 

zorganizowaną  w  szkołach,  tam  gdzie  były  pomieszczenia  starano  się  je  zachować,  a  to  czy 

stomatolog w tych pomieszczeniach funkcjonował to rzecz , która wynika spoza systemu oświaty, 

w kwestii  podjazdu stwierdził,  że w Przedszkolu Nr 12 jest podjazd, nawiązując do sprawy sal 

gimnastycznych stwierdził, że były budowane w placówkach, ale w pewnym momencie trzeba było 

zdecydować,  czy  wybudować  kolejną  placówkę,  która  za  4,  5  lat  może  stać  się  zbędną  bądź 

wykorzystać  na  czas  przejściowy  dodatkowe  pomieszczenia  w  placówkach  istniejących  i  to 

rozwiązanie wydawało się rozsądniejsze.

Pani  Danuta Radowiecka Kierownik Delegatury NFZ w Pile,  odnosząc  się  do poruszonych 

spraw dotyczących nieobecności lekarzy w szkołach i przedszkolach stwierdziła, że podstawowa 

opieka zdrowotna została przejęta przez prywatnych lekarzy i NFZ jest zobowiązany do płacenia za 

świadczenia  medyczne,  nie  płaci  za  dojazdy,  windy,  ani  gabinety,  a  więc  nie  jest  możliwe 

finansowanie  higienistek,  pielęgniarek  w  każdym  przedszkolu,  czy  w  szkole;  jeśli  chodzi  o 

stomatologów to  są  4  kontrakty  stomatologiczne  dziecięce  w Pile,  jest  10  kontraktów ogólno- 

stomatologicznych  i  lekarz  powinien  zająć  się   również  dziećmi,  gabinety  szkolne  zostały 

ograniczone do udzielania  świadczeń dzieciom, które nie ukończyły 18 roku życia,  te gabinety 

świadczą usługi dla wszystkich dzieci, które się z rodzicami zgłoszą.

Pani  Teresa  Kwiecińska-Koźmińska  Dyrektor  Wojewódzkiego  Szpitala  Zespolonego 

przypomniała,  że  Szpital  otrzymał  dotację  z  budżetu  miasta  Piły  w  kwocie  1.500  tys.  zł  i  te 

pieniądze zostały podzielone na dwie części- jedna część w wysokości 797 tys. dotyczyła dotacji do 

przebudowy systemu grzewczego, druga część w kwocie 703 tys. została przeznaczona na adaptację 

pomieszczeń Pracowni Rezonansu Magnetycznego wraz z  zakupem tego urządzenia, w sprawie 

budowy filii Wielkopolskiego Centrum Onkologii poinformowała, iż będzie to dotyczyło Ośrodka 

Radioterapii, pod koniec ubiegłego roku zostały podpisane listy intencyjne pomiędzy Starostwem a 

Szpitalem Specjalistycznym i Marszałkiem Województwa, są już przygotowane wstępne projekty i 

być może w ciągu 2 lat  ten Ośrodek powstanie,  Szpitalny Oddział  Ratunkowy działa w trzech 

elementach, jest podpisany kontrakt z NFZ na nocną i świąteczną pomoc medyczną.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Paweł Jarczak  stwierdził, że rozumie to, że zawierane 

kontrakty indywidualne wykluczają zatrudnienie lekarza internisty, czy stomatologa w szkole, ale 

jest przekonany, że mając na uwadze dobro dzieci, nie są wykluczone badania przesiewowe przez 
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specjalistów w szkołach i do tego tematu trzeba wrócić.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Włodzimierz Bystrzycki zapytał,  czy jest  możliwość 

zawarcia kontraktu na pomoc ludziom w stanie upojenia alkoholowego.

Pani Teresa Kwiecińska-Koźmińska Dyrektor Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego wyjaśniła, 

że  przepisy mówią  o  tym,  iż  pacjent  w stanie  upojenia  alkoholowego,  który otrzymał  pomoc, 

powinien za siebie płacić i w takiej sytuacji wygospodarowanie łóżka nie byłoby problemem.

Przewodniczący  Rady Miasta  Piły zaproponował,  by tak  szczegółowymi  sprawami zajęła  się 

Komisja Spraw Społecznych, a do tego tak ważnego tematu Rada będzie wracała. 

Ad-14/

Sprawozdanie z realizacji programu współpracy organizacji pozarządowych z samorządem 

miasta Piły w 2010 roku przedstawiła Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju i  Funduszy 

Europejskich Teresa Jakubowska – sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyjęciu do wiadomości ww. sprawozdania.

Radny  Paweł  Dahlke,  nawiązując  do  załączonej  opinii  Pilskiego  Forum  Organizacji 

Pozarządowych stwierdził, że  przyjęcie uchwały spowodowało, że osoby, które Forum prowadziły 

przez wiele lat, nie mają prawa w Radzie Pożytku Publicznego, w tej kadencji, się znaleźć.

Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  zapewnił,  że  pan  Przewodniczący  Grzegorz  Rzymski 

otrzyma  jutro,  na  wcześniej  zaplanowanym  posiedzeniu,  zaproszenie  do  uczestnictwa  jako 

przedstawiciel prezydenta.

Ad-15/

W punkcie „ Interpelacje i zapytania” głos zabrali:

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela przypomniał, że zgodnie z zapisami Statutu 

Gminy Piła interpelacja powinna kończyć się pytaniem.
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Radny Zbigniew Pyziak  poinformował,  że  złożył  dwie interpelacje,  które nie  zostały przyjęte 

przez  Przewodniczącego  Rady,  zapytał,  czy   powodem  był  brak   znaku  zapytania  – 

Przewodniczący Zdzierela odpowiedział, że była to prawdopodobnie ta przyczyna.

Przewodniczący Komisji  Gospodarki Miejskiej  Mieczysław Karpiński  poinformował,  że też 

składał  interpelację  w sprawie przeprowadzenia prac oczyszczenia i  udrożnienia starego koryta 

rzeki Gwdy i prosi o nadanie biegu sprawie.

Ad-16/

W punkcie „Wolne wnioski i informacje”  głos zabrali:

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Tomasz  Rzemykowski  zapytał  dlaczego  w  trzech 

przedszkolach nie uruchomiono klas zerowych.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki  zapytał, czy został już 

rozstrzygnięty konkurs na dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu.

Radna Maria Miler  zapytała, czy w najbliższym czasie przewidywany jest przegląd i naprawa 

ubytków w drodze ul. Łącznej oraz czy istnieje możliwość zwiększenia koszy na odpadki na terenie 

miasta.

Radny Jacek Bogusławski  zapytał, ilu kandydatów zgłosiło się  na Prezesa Zarządu Invest-Parku i 

kiedy  będzie  ogłoszony  wynik  postępowania  kwalifikacyjnego  oraz  prosił  o  ujęcie  2  ulic  z 

Motylewa tj. ul. Jaskółczej i Słowiczej w budżecie przyszłego roku.

Radna Teresa Kasior zgłosiła sprawę niebezpiecznego kąta nachylenia jednego ze słupów na ul. 

Walki Młodych.

Radny Paweł  Dahlke  zgłosił  sprawę  wyciętych,  na  ul.  Siemiradzkiego,   kawałków asfaltu,  o 

bardzo ostrych krawędziach, które nie są w żaden sposób oznaczone.

Radny Zbigniew Kosmatka nawiązując do wypowiedzi radnego Jacka Bogusławskiego w sprawie 

ulic Jaskółczej i Słowiczej poinformował, że we wrześniu roku ubiegłego wprowadzono do budżetu 

i  zadań  inwestycyjnych  to  zadanie  na  kwotę  432.797 zł,  ta  inwestycja  nie  została  zapisana  w 

budżecie 2011 z tej racji, że w momencie jego konstruowania sprawa tych ulic była otwartą, na 
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skutek pewnych proceduralnych rzeczy nie uzyskano pozwolenia na budowę w związku z czym ta 

przesuwająca się inwestycja nie mogła znaleźć się w wydatkach niewygasających.

Radna Wiesława Sztaba poruszyła sprawę wraku statku na Gwdzie pytając kiedy będzie usunięty 

oraz braku ławek na Bulwarach Chattelerault, radna uznała za konieczny przegląd monitoringu w 

Pile.

Radny  Marian  Barełkowski  poinformował  o  uczestnictwie  w  spotkaniu  Rady  Osiedla 

Śródmieście  w  dniu  21  kwietnia  br.  wskazując  na  niezadowolenie  zebranych  mieszkańców  z 

powodu braku przedstawiciela Prezydenta Miasta, poza Komendantem Straży Miejskiej.

Prezydent Miasta Piotr Głowski stwierdził, że ta Rada, równie nieskutecznie jak działała, bo nie 

potrafiła przygotować nowych wyborów, tak samo nie potrafiła zaprosić na spotkanie, kalendarz 

osób publicznych jest  zaplanowany na  wiele  tygodni,  a  nawet  miesięcy naprzód i  termin  tych 

spotkań jest dotrzymany, został wytypowany Pan Komendant Straży i on się pojawił; jeśli chodzi o 

ulice  na  Osiedlu  Motylewo  –  są  tylko  dwie  drogi  inwestowania  w  mieście,  jedna  to  wydatki 

niewygasające i tam ul. Jaskółcza i Słowicza nie zostały wpisane, albo powinny być w tegorocznym 

budżecie, a też ich tam nie było, pan Prezydent przychylił się do prośby radnego Bogusławskiego 

stwierdzając, że zostaną podjęte działania by to zrealizować; w kwestii inwestycji nad rzeką pan 

Prezydent  stwierdził,  że  będzie  wykonane  wiele  prac  związanych  ze  ścieżkami  rowerowymi, 

zostaną podjęte również starania, by  rejon Bulwarów Chattelerault doprowadzić do takiego stanu, 

by było to miejsce godne centrum Piły, ale jest to uwarunkowane stosowną zgodą.

Zastępca Prezydenta Miasta Piły Krzysztof Szewc m.  in. stwierdził:

- Dyrektorem Wydziału Oświaty, Kultury i Sportu wybrano Sebastiana Dzikowskiego,

- ul. Łączna – w planie naprawy na ten rok ma to Dyrektor Mac,

- kosze na śmieci – to jest kwestia pieniędzy, temat jest jeszcze do przemyślenia,

- słup energetyczny – należało się zwrócić do pana Dyrektora Frąckowiaka i on wyda dyspozycje 

firmie usuwającej tego typu uszkodzenia,

-  dziura  w  jezdni  ul.  Siemiradzkiego  –  doszło  do  zaniedbania,  że  ta  dziura  nie  została 

zabezpieczona, albo natychmiast zaklejona – pan Dyrektor Mac ma to zapisane,

- wrak statku Mississippi – właścicielka tego statku podejmuje bardzo daleko idące działania, aby 

go podnieść, poszukuje firmy, która chciałaby go podnieść, ale z określonym skutkiem, wcześniej 

znaleziona firma policzyła sobie określoną kwotę, która jednak w razie nieskuteczności działania, 
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nie zostałaby zwrócona,

- monitoring – gdyby objąć monitoringiem wszystkie miejsca, o które wnioskują mieszkańcy to ok. 

200 kamer trzeba by było jeszcze zainstalować, Komenda Powiatowa Policji w Pile przygotowuje 

określony  schemat  rozmieszczenia  kamer  monitorujących,  w  budżecie  na  przyszły  rok  pan 

Prezydent  zaproponuje  określone  środki,  ale  na  pewno  nie  wszyscy  będą  zadowoleni,  zostało 

zlecone  panu  Komendantowi  Straży  Miejskiej  rozpoznanie  w  spawie  zamontowania  4  kamer 

bezprzewodowych.

Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Bogdan Kopeć m. in. stwierdził:

wyłonienie kandydata na stanowisko Prezesa Invest-Parku wchodzi w fazę decydującą,  komisja 

konkursowa, najpóźniej, do końca tego tygodnia wyłoni 2 kandydatów, którzy wezmą udział  w 

ścisłym  finale,  po  konsultacjach  z  prezydentem,  najpóźniej  w  przyszłym  tygodniu,  poznamy 

kandydata na to stanowisko, zgłosiło się 6 kandydatów, w tym 2 z dużych ośrodków miejskich, 

spoza naszego terenu, ci który kwalifikują się do bardzo poważnego rozpatrzenia w tym finalnym 

etapie prezentują wiele pozytywnych cech, które być może uda nam się wykorzystać w zadaniach, 

które dla nich stawiamy, pan Prezydent chce, by obsadzić to stanowisko jak najszybciej, 1 czerwca 

to jest termin optymalny, ale będzie on uzależniony od tego, jak aktualny pracodawca kandydata 

będzie z nim negocjował ewentualny ciąg dalszy jego kariery.

Radny  Zbigniew  Kosmatka stwierdził,  że  zna  procedury  związane  z  przygotowywaniem 

inwestycji  i  to  zapewnienie,  skierowane  w  kierunku  kolegi  Bogusławskiego,  powinno  być 

skierowane do mieszkańców Osiedla Motylewo.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  Piły  Krzysztof  Szewc,  odnosząc  się  do   zapytania 

Przewodniczącego Komisji  Rewizyjnej  Tomasza  Rzemykowskiego w sprawie   nieuruchomienia 

zerówek  w  kilku  przedszkolach  stwierdził,  iż  nie  zna  tego  tematu  i  nie  słyszał,  by  któreś 

przedszkole odmówiło uruchomienia tego typu klas, zobowiązał się do udzielania odpowiedzi na 

piśmie w ciągu 3 tygodni.

Radny Zbigniew Kosmatka stwierdził, że pojęcie zerówki w przedszkolu właściwie nie istnieje, 

dzieci 5 i 6 letnie przyjmowane są we wszystkich przedszkolach.

Radny Krzysztof Muchewicz  zapytał, czy możliwe jest dokonanie, na terenie miasta, przeglądu 

stanu  krawężników  przy  jezdniach,  jako  przykład  rozsypujących  się  krawężników  podał  ulicę 
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Lelewela i ulice osiedlowe na Podlasiu.

Radna Wiesława Sztaba zwróciła uwagę na estetykę niektórych obiektów w Pile m. in. budynek 

przy  ul.  11  Listopada  po  zabytkowej  przepompowni,  który  w  tej  chwili  wygląda  na  bardzo 

zaniedbane miejsce,  kolejny-  na ul.  Witaszka i  Blaszak przy ul.  Ludowej,  a  także wskazała  na 

bardzo zły stan chodników ul. Witosa i ulic dojazdowych.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski, odpowiadając na kwestie poruszone przez radną Wiesławę 

Sztabę  poinformował,  że  z  każdym  z  właścicieli  odbyło  się  spotkanie,  dotyczy  to  również 

inwestycji  przy  ul.  Wojska  Polskiego,  Prezydent  stwierdził,  że  można  jedynie  wpływać  na 

właścicieli,  ale  nie  ma  takiej  właściwości  sprawczej,  żeby  coś  nakazać  lub  spowodować,  by 

właściciel podjął  jakieś konkretne działania, ale będą podejmowane starania by sytuacja ulegała 

zmianie.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski,  odnosząc  się  do 

wypowiedzi radnej Wiesławy Sztaby stwierdził, że Pilska Spółdzielnia Mieszkaniowa, przez lata, 

skupiała  się  na  odnawianiu  budynków  mieszkalnych,  natomiast  lokale  użytkowe  rządziły  się 

swoimi prawami, większość z nich jest wyremontowana i w zasadzie są 2 obiekty do remontu, to 

jest  ul. Ludowa 11 i Wawelska 35, ale to trochę jeszcze musi potrwać.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tomasz Rzemykowski przedstawił protokół pokontrolny z 

kontroli  przeprowadzonej przez Komisję w Miejskim Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej  i  w 

Pilskim Towarzystwie Budownictwa Społecznego – protokół w załączeniu.

Ad-17/

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

zamknął obrady VIII sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                          Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                                          Rafał Zdzierela
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